
Zapisnik sa sastanka održanog dana 21. ožujka 2012. godine s predstavnicima udruga  

 

i predstavnicima Ministarstva zdravlja 

 

 

Dana 21. ožujka 2012. godine s početkom u 11:00 sati održan je sastanak s predstavnicima 

udruga pacijenata prema ranije dogovorenom terminu i zadanim temama. 

 

Sastanku su prisustvovali predstavnici slijedećih udruga: 

 

Hrvatski savez dijabetičkih udruga- prof. Davor Bučević 

g. Branko Lulić-regionalni koordinator Hrvatskog saveza dijabetičkih udruga 

g. Slavko Lacković-regionalni koordinator Hrvatskog saveza dijabetičkih udruga 

 

Isto tako sastanku je prisustvovala predstavnica Hrvatskog zavoda za zdravstveno osiguranje 

gđa Sanja Baković te predstavnici ministarstva tajnik kabineta ministra Velibor Drakulić, dr. 

med., načelnica Službe za međunarodnu suradnju i informiranje Tihomira Ivanda, dr. dent. 

med., načelnica Službe javnog zdravstva Dunja Skoko-Poljak, dr. med., načelnica Službe 

primarne zdravstvene zaštite Danica Kramarić, dr. med., načelnica Odjela za zdravstvene 

projekte i programe dr. sc. Valerija Stamenić, dr. med. i zapisničar gđa Sanja Kiš, stručni 

referent.  

 

Dr. Velibor Drakulić pozdravio je prisutne te ispričao ministra koji je zbog neodgodivih 

obveza spriječen održati sastanak. Dr. Danica Kramarić uputila je predstavnike udruga da 

izlože problematiku prema ranije dostavljenom prijedlogu. 

 

Prof.  Davor Bučević, predsjednik Hrvatskog saveza dijabetičkih udruga- obavještava da je 

nedavno osnovana nova udruga članica Saveza u Vukovaru. Predaje materijal sa sedam 

točaka o kojima će se raspravljati (preslika u prilogu ovog zapisnika). 

 

1. Hrvatski model, Nacionalni program, Saborska rezolucija –provedba 

 

Nadaju se ostvarenju rezolucije o šećernoj bolesti te navodi da će naredni Dan dijabetologa 

posvetiti tome.  

 

2. Efekti pripajanja Klinike „Vuk Vrhovac“ u KB Merkur“ 

 

Prof. Bučević navodi da se prije spajanja u radu Referentnog centra za šećernu bolest i 

dijabetes sve odvijalo korektno, nakon spajanja s KB Merkur nailaze na poteškoće (problemi 

oko dnevne bolnice) te će se u svrhu rješavanja istih zatražiti sastanak s v.d. ravnateljem prof. 

Nikicom Car  i Ministarstvom zdravlja da se vidi što se može funkcionalno unaprijediti. 

. Lulić navodi da nema ostvarene suradnje po istom pitanju od strane ravnatelja KB Split.  

 

Dr. Kramarić navodi da se želi upravo od pacijenata čuti o problemima, ono što sami pacijenti 

osjete na „svojoj koži“,uprava bolnice nije u direktnoj vezi s tim.    

 

3.HZZO-ortopedska pomagala za dijabetes 

 

Prof. Bučević navodi u odnosu na druge zemlje regije, situacija po tom pitanju u Hrvatskoj je 

još dobra. Trošak na pacijenta za trakice i aparat godišnje iznosi 414,00 kuna (u prilogu  



izrađeni statistički podaci po pitanju troškova za pomagala-u prilogu). Konkretno tražiti će 

konzensus za optimalan broja traka za kontrolu te će zauzeti stav po tom pitanju na 

predstojećem Danu dijabetologa. 

Obzirom da udruga raspolaže podacima dr. Drakulić je zamolio da dostavi elektronskom 

poštom podatke kakvo je stanje s cijenama  pomagala u drugim zemljama.  

 

g. Lulić navodi potrebu za edukacijom dijabetičara otkada nema više edukacije od strane 

obiteljskih liječnika. Vezano za to iznosi potrebu organizacije edukacije od strane udruge. 

Pohvaljuje dosadašnju podršku i suradnju s ministarstvom po tom pitanju. 

 

Prof. Bučević navodi mogućnost participacije bolesnika s dijabetesom u nekoj budućnosti, 

onih koji se ne drže principa u liječenju.  

 

Dr. Kramarić napominje da zdravstveni sustav ne može u potpunosti preuzeti odgovornost za 

pacijenta, i sam pacijent snosi dio odgovornosti. Ministarstvo stavlja naglasak na preventivne 

aktivnosti.  

 

g. Lacković govori o studiji iz 2009. koju je provelo Hrvatsko društvo za ekonomiku i 

farmakekonomiku u zdravstvu u suradnji s tvrtkom NORDISK prilikom čega je ustanovljeno 

da 11,9% od proračuna HZZO-a košta trošak liječenja dijabetesa, a 85% liječenje 

komplikacija uslijed. Stoga je potrebno staviti naglasak na preventivne aktivnosti, dio 

sredstava iz proračuna HZZO-a staviti na preventivu. Naglašava potrebu motivacije pacijenata 

u tom smislu. 

 

4. Regionalni centar u Osijeku prostorni neuvjeti-realizacija projekta dvorca Batori 

Vezano za prijedlog projekta Regionalnog centra za dijabetes, endokrinologiju i bolesti 

metabolizma Klinike za internu medicinu KBC Osijek za koji je predviđen prostor-dvorac 

Batory u Radićevoj ulici, Osijek moli da se pokrene inicijativa za ostvarenje (u prilogu  

preslika dopisa ravnatelja KBC Osijek po pitanju financiranja spomenutog projekta, primjerak 

časopisa Diabetes u kojem se spominje projekt).   

 

5. Dnevne bolnice za dijabetes u bolnicama  

 

g. Lacković navodi obzirom da 4 regionalna Centra ne mogu zadovoljiti potrebe, predlaže  

mogućnost osnivanja dnevnih bolnica u okviru županijskih bolnica. 

 

G. Lulić navodi potrebu za motivacijom mladih dijabetičara  za dolazak u dnevne bolnice.   

 

6. Dostupnost inzulinskih pumpi 

 

Prof. Bučević navodi probleme stavljanja u funkciju odobrenih inzulinskih pumpi. Navodi da 

je dokazano da manje komplikacije izaziva pumpa. Za KB Split je dosada odobreno 6 od 

kojih nijedna nije u funkciji. Problem je potrebno riješiti s ravnateljem. Trošak nabave istih 

sada ide na teret bolnice. Predlaže da  trošak nabave ide na teret HZZO-a.   

 

7. Potpora HSDU-ovoj mreži 45 udruge 

 

Vezano za financiranje aktivnosti udruge dr. Skoko-Poljak upućuje udrugu na predstojeće 

natječaje ministarstva gdje je dio sredstava osiguran za preventivne aktivnosti. Isto tako 



navodi mogućnost financiranja kroz jednokratne potpore u svrhu edukacije radi jačanja 

institucionalnog kapaciteta. 

 

g. Lulić ističe važnost održanja kampova za djecu dijabetičare radi osposobljavanja za 

samostalni život. Vezano za pitanje vještačenja koje sada obavljaju 3 institucije (Centar za 

socijalnu skrb, HZZO, HZMO) predlaže da se isto obavlja na jednom mjestu. Dr. Drakulić 

navodi da se za isto obrate Ministarstvu socijalne politike i mladih jer su oni zaduženi za taj 

dio aktivnosti. 

 

U završnom dijelu dr. Kramarić je navela da će se vezano za iznesenu problematiku o istome 

izvijestiti ministra, zamjenika ministra i pomoćnika ministra u Upravi za zaštitu zdravlja dr. 

Vončinu.  Istaknula je važnost zajedničkog rada svih dionika u svrhu općeg dobra.  Poziv za 

prijavu na natječaj za financijsku potporu udrugama biti će objavljen na web stranici 

ministarstva. Vezano na problematiku po pitanju dostupnosti inzulinskih pumpi i nabave 

trakica i aparata za mogućnost  rješenja problematike zadužit će se HZZO.  

 

 

Sastanak je završen u 12,30. 

 

     Zapisnik pripremila:                                                             Zapisnik odobrio:  

            Sanjica Kiš                                                             Velibor Drakulić, dr. med. 

 

 

 

 

 

 

 

  

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 


